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Vážení Kyjovjáci,
vpadli jsme do nového 
roku rovnýma nohama. 
To je víc než dobře. 
Smysluplná práce, kro-
mě rodiny, přátel a nej-
bližších, je nejlepší recept 
na trudnomyslnost. A té bylo 
v uplynulém období kolem nás všude 
mnoho.
Zastupitelstvo završí na podzim tohoto  
roku své čtyřleté působení. Je proto  
čas dokončit projekty, které si jeho  
členové vytkli a schválili v programu 
rozvoje města. Často se v těchto dnech 
skloňuje otázka inflace, finanční kon-
dice, úspor i nutnosti proinvestovat se  
z krize. Jak je na tom samotný Kyjov? 
Těší mě, že mohu být v tomto poslem 
dobrých zpráv. K dnešnímu dni nemá-
me ani korunu úvěru či půjčky. Naopak,  
hospodaření za rok 2021 skončilo 
s kladným výsledkem v řádu desítek mi-
lionů. V žádném případě to neznamená, 
že jsme šetřili na nerealizovaných inves-
ticích. Naopak - úspory byly provedeny 
v provozu a také se lépe plnila stránka 
daňových příjmů. 
Je to jistě dobrý základ pro probíhající 
výstavbu kyjovského koupáku… či snad 
aquacentra Krokodýl? I o tom budeme 
debatovat na nadcházejícím zastupitel-
stvu. Děkuji všem, kteří se zapojili do 
naší výzvy a posílali náměty pro název 
nového vodního světa v našem městě. 
Přišlo jich několik desítek. Vůbec Vás 
chceme v tomto roce více vtáhnout do 
rozhodování o důležitých věcech v ži-
votě našeho města. Participace je dob-
rým základem občanské společnosti. 
Ani na Kraji nezahálíme. V plném prou-
du je příprava na rozsáhlou rekonstrukci 
a přístavbu oddělení ARO. V rámci Ne-
mocnice Kyjov to bude největší inves-
tice za posledních cca 20 let. Také se 
v letošním roce rozběhne stavba zcela 
nové stanice zdravotnické záchranné 
služby. Jsem hrdý na to, že si krajské 
zřízení vybralo Kyjov jako pilotní město 
pro podporu polytechnického vzdělání. 
Díky tomu dostane tato nově vzniklá 
školní instituce několik desítek milionů 
korun na kvalitní a moderní vybavení. 
Naše město tak bude zase o něco lep-
ším a atraktivnějším místem pro žáky, 
studenty i jejich pedagogy. 
Milí čtenáři, přeji Vám jen příjemné zprá-
vy po celý únor. 

Informace z orgánů města
Údaje jsou upraveny z důvodu ochrany osobních údajů

INFORMACE Z 89. SCHŮZE RADY MĚSTA KONANÉ 
DNE 17. LEDNA 2022
Rada města:
- rozhodla o zřízení bezplatné autobusové linky svážející kyjovské 
občany na krytý bazén v Ratíškovicích v  termínu 5. 2. až 9. 4. 
2022 a 1. 10. až 3. 12. 2022 (vždy v sobotu);
- rozhodla o uzavření Smlouvy o spolupráci při poskytování služeb 
psychologické poradny (SOS první pomoci v krizi) se společností 
Therapy Kyjov, s. r. o. Smlouva bude uzavřena na dobu určitou 
do 31. 12. 2022, kdy město za poskytování služeb psychologické  
poradny zaplatí v uvedeném období maximálně 130 000 Kč;
- rozhodla o uzavření nájemní smlouvy na pronájem místnosti  
vedle obřadní síně v  budově radnice, která bude využita jako  
mobilní pracoviště pojišťovny, se Zdravotní pojišťovnou minister-
stva vnitra České republiky. Mobilní pracoviště bude v provozu 
pouze v  dohodnutých termínech v  roce 2022 ve vymezeném 
čase.

Daří se to i díky novele zákona o pozemních komunikacích, kte-
rá začala platit v roce 2020. Pokud má podle ní vůz propadlou 
"technickou" déle než půl roku, nemá na veřejné pozemní komu-
nikaci co dělat. Novela tak pomáhá v případech, kdy se auto ještě 
nedalo označit za vrak, současně ale bylo technicky nezpůsobilé 
k provozu.
Takových aut bylo ještě před rokem v Kyjově více než třicet - tře-
ba na sídlištích, kde zbytečně zabírala místa ostatním řidičům. 
Strážníci postupně zjistili jejich majitele, se kterými začali jednat 
o odklizení vozidel. Drtivá většina z nich si odtah zajistila sama.
„V tuto chvíli evidujeme v ulicích města ani ne desítku problema-
tických aut. V jejich případě je situace o něco složitější, protože se 
nám nedaří ztotožnit vlastníka. Budeme postupovat v intencích, 
jaké nám novela příslušného zákona umožňuje. Vůz ekologicky 
zlikvidujeme na náklady města, a pokud se nám majitele přeci 
jen podaří dohledat, náklady s likvidací spojené po něm budeme 
vymáhat," říká starosta Kyjova František Lukl. Současně vyzývá 
veřejnost: Víte o autě, které je zjevně nepojízdné a dlouhodobě 
zabírá parkovací místo? Anebo dokonce stojí někde na trávě? Po-
šlete foto vozu s upřesněním místa na e-mail namety@mukyjov.cz.  
K likvidaci úřední cestou vede zdlouhavý proces a čím dříve za-
čneme, tím dřív vraky a nepojízdná auta z našeho města zmizí.

Filip Zdražil, mluvčí Kyjova

Z ULIC KYJOVA MIZÍ VRAKY 
A AUTA BEZ TECHNICKÉ

Jeden z vraků odstavených u vlakové zastávky v Bohuslavicích.
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KRAJ ZRUŠIL PLÁN NA ZŘÍZENÍ 
OČKOVACÍHO CENTRA
V bývalé budově Komerční banky na rohu Sva-
toborské ulice a Masarykova náměstí chtěl kraj 
vybudovat očkovací místo. Mělo ulehčit kyjovské 
nemocnici a provozovat ho měla Fakultní ne-
mocnice Brno-Bohunice. Nakonec ale od tohoto  
záměru odstoupil. 
„Hlavní důvody jsou dva, a to schopnost Nemocnice  
Kyjov ještě rozšířit nynější kapacitu a současně  
možnost nemocnice zřídit očkovací místo ve Ve-
selí nad Moravou, které tak uleví tlaku na Kyjov 
a Hodonín. Druhým důvodem je opět celospole-
čenský pokles zájmu o očkování. Takže jsme vše 
bez problému schopni zvládnout v  současných 
rozšířených kapacitách,“ sdělila nám mluvčí Jiho-
moravského kraje Alena Knotková.
Zájem o očkování v Kyjově je ovšem značný.  
Nemocnice musela už na začátku ledna navýšit 
kapacitu očkovacího místa až na 270 lidí denně. 

Ve stávajících prostorech je to maximum možného.  
I proto během ledna čekali zájemci na očkování 
zhruba tři týdny.
„Je otázka, jak dlouho zvýšený zájem o očkování 
na Kyjovsku potrvá. Následně by další očkovací 
centrum přímo ve městě pozbývalo využití. Na-
víc plánujeme zřízení očkovacího místa ve Veselí 
nad Moravou. To by mělo vzniknout v prostorách 
detašovaného pracoviště oddělení rehabilitace. 
Očkovalo by se tam v odpoledních hodinách,“ 
řekl mluvčí Nemocnice Kyjov Filip Zdražil.
Pomoci by mohlo nejen očkovací místo ve Veselí 
nad Moravou, ale také v Hodoníně. Na rozdíl od 
Kyjova totiž Jihomoravský kraj v Hodoníně očko-
vací centrum zřídí. Vyroste v bývalé prodejně  
naproti lázním a asi od poloviny února by se  
v něm mělo očkovat minimálně tři sta lidí denně.

(red)

Porodnost v  Nemocnici Kyjov už pátým rokem 
klesá. Oproti roku 2020 se tam vloni narodilo o 64 
dětí méně. Porodnice se musela opět vyrovnávat 
s porody Covid pozitivních rodiček.
Vloni se na gynekologicko-porodnickém oddělení 
kyjovské nemocnice narodilo 833 dětí (443 děv-
čátek a 390 chlapců). Už třetí rok po sobě tak  
nemocnice nepřekročila hranici tisícovky porodů 
za jeden kalendářní rok. Kyjovští porodníci v minu-
lém roce také dvakrát asistovali u porodu dvojčat.  
„Za loňský rok evidujeme 175 porodů císařským 
řezem, to znamená, že v průměru každé páté dítě 
se narodilo sekcí,“ doplňuje primář gynekologicko- 
porodnického oddělení Július Maruška. Nejklid- 
nějším měsícem na zdejším gynekologicko- 
porodnickém oddělení byl únor, kdy se usku-
tečnilo 58 porodů. Naopak nejsilnější bylo září  
s 88 narozenými dětmi.

Meziročně se zvyšuje průměrný věk rodiček, který 
v loňském roce dosáhl v průměru 32 let. Nejčastěji  
rodí ženy kolem třicítky, nejstarší mamince bylo 
44 let, té nejmladší šestnáct.
„Porodnice, stejně jako předloni na podzim,  
musela zajistit podmínky pro porody Covid pozi-
tivních pacientek, spontánně i císařským řezem. 
Větší komplikací byl jen zánět plic u jedné z  ro-
diček. Všechny maminky i děti, včetně tohoto 
případu, ale dopadly dobře,“ uzavírá ohlédnutí za 
loňským rokem primář Maruška.
Chlapecká jména, která za loňský rok do rodných  
listů nejčastěji zapisovaly kyjovské matrikářky,  
jsou Jakub (26x) a Matyáš s Filipem (16x).  
Z dívčích jmen jsou to Viktorie (16x), Adéla (14x) 
a Tereza (13x).

Filip Zdražil

V NEMOCNICI KYJOV MEZIROČNĚ KLESL 
POČET NAROZENÝCH DĚTÍ

Po Mikulově, Bučovicích a Slavkově u Brna kraj za-
hájí proces výstavby nové výjezdové stanice zdra-
votnické záchranné služby také v Kyjově. Krajská 
rada schválila zahájení zadávacího řízení na před-
mětnou veřejnou zakázku na své schůzi 12. ledna.
„Výstavba nového výjezdového stanoviště v  Ky-
jově přijde na 103 miliony korun včetně DPH. 
Záchranáři zde naleznou odpovídající zázemí, 
to v  konečném důsledku pozitivně ovlivní jejich 
nasazení v terénu a zvýší úroveň přednemocniční 
péče v oblasti celého regionu Kyjovska,“ konsta-
tuje hejtman Jan Grolich. 

„Nová budova výjezdového stanoviště vznikne 
z  logistického hlediska na ideálním místě – tedy 
v  areálu kyjovské nemocnice. Sloužit potřebám 
záchranářů by měla již v první polovině příštího 
roku,“ uvedl krajský radní pro zdravotnictví Jiří 
Kasala. „Výstavbu nového stanoviště v Kyjově 
bude kraj financovat z prostředků, které má k dis-
pozici z úvěru od Evropské investiční banky a ze 
svého rozpočtu,“ dodal radní pro investice Vladi-
mír Šmerda.

Alena Knotková, mluvčí Jihomoravského kraje

V KYJOVĚ VZNIKNE NOVÉ VÝJEZDOVÉ 
STANOVIŠTĚ ZÁCHRANÁŘŮ
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POLICEJNÍ STŘÍPKY

Julie Strýčková – 97 let 
Evžen Glos – 93 let
Jarmila Řihánková – 92 let  
Anděla Frodlová – 85 let
Jarmila Procházková - 85 let

Pavla Jakoubková – 80 let 
Julia Řiháková – 75 let 
Jan Měsíček – 75 let 
Josef Němec – 75 let
Drahomíra Presová – 75 let

KRÁDEŽ USB KABELŮ
Dva USB kabely v hodnotě 
490 korun se pokusil v OD 
Kaufland ukrást třiapadesá-
tiletý muž. Pronesl je přes 
pokladnu, za kterou ho ale 
zadržela ostraha. Ta přivolala 
na místo strážníky městské 
policie, kteří muži z Hodoní-
na za krádež udělili na místě 
pokutu.

PŘI FYZICKÉM STŘETU 
ROZBIL VÝLOHU
Strážníci ve spolupráci s Policií ČR 
řešili v  nočních hodinách na Masary-
kově náměstí fyzickou potyčku mezi 
dvěma mladíky. Agresivnější z nich 
ve vzteku rozbil skleněnou výlohu. 
Protože se neuklidnil ani při zákroku 
obou hlídek, museli strážníci použít 
donucovací prostředky a mladému 
muži přiložit pouta. Věc si převzala  
k dalšímu šetření PČR.

OPILEC NADÝCHAL TÉMĚŘ 4,5 PROMILE
Na základě přijatého oznámení vyrazili 
strážníci do Jiráskovy ulice, kde na zemi 
bezvládně ležel muž. Byl natolik opilý, 
že nebyl schopen postavit se na vlastní 
nohy. S velkými obtížemi se strážníkům 
podařilo provést dechovou zkoušku, kte-
rá u něj prokázala hodnotu téměř 4,5 
promile alkoholu. Přivolali proto sanitku, 
která opilce odvezla na ošetření do ne-
mocnice, kde si ho následně nechali na 
pozorování.

Kraj navýšil svoji 
podporu sportu 
v regionu
O devět milionů korun na celkových 29 milionů zvýšil kraj 
oproti loňsku prostředky v dotačním programu Podpora 
sportu v Jihomoravském kraji.
Vypsání navýšeného dotačního programu schválili krajští 
radní na své schůzi 12. ledna. „Letošní rozpočet se vrací 
do normálních čísel, a proto jsme mohli navýšit i finance 
na podporu sportu o devět milionů. Hlavně v  menších 
obcích je každá koruna dobrá a kde funguje nějaký oddíl, 
tak tam zůstává život,“ vysvětluje hejtman Jan Grolich.
Dotační program je rozčleněný na dvě části. Okruh A je 
určený na podporu výstavby, rekonstrukcí a oprav spor-
tovních zařízení nebo pořízení investičního movitého 
majetku. Je na něj vyčleněno jedenáct milionů korun (na-
příklad na opravy a údržby sportovišť, zejména střech, 
sportovních ploch, šaten a sociálního zařízení na sporto-
vištích…). Okruh B, na který je určeno osmnáct milionů, 
pak cílí na podporu samotné činnosti sportovních orga-
nizací – například na ubytování a stravování na soutěžích 
a soustředěních, pronájem sportovních ploch, nákup 
sportovního vybavení nebo zahrnuje například příspěvek 
na výdaje na trenéry dětí a mládeže apod.
„Oproti loňsku jsme nejen navýšili celkové prostředky, 
ale zároveň jsme posunuli maximální výši dotace na 180 
tisíc v prvním a 150 tisíc v druhém okruhu. Spoluúčast 
zůstává pořád na třiceti procentech. Věříme, že se po-
daří pomoci více žadatelům než v minulém roce,“ dodal 
hejtman Grolich.
Zájemci o dotaci se mohou hlásit od 14. do 28. února 
2022. Podrobnosti o dotačním programu jsou zveřejně-
ny na webu Jihomoravského kraje.

(ak)

 

 

• 4leté maturitní obory:
Hotelnictví, Ekologie a životní prostředí,
Masér sportovní a rekondiční

• 2leté nástavbové obory:
Podnikání, Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství

• 3leté obory vzdělání:
Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, Zahradník

• 3leté obory vzdělání pro žáky se speciálními 
vzdělávacími potřebami:
Potravinářská výroba – Cukrářské práce, Zahradnické práce

• 1leté zkrácené obory vzdělání:
Cukrář, Hotelnictví, Lesní mechanizátor, Kuchař-číšník,
Rybář, Výrobce potravin - Cukrovinkář nebo Konzervář, 
Zahradník

více na www.sosbzenec.cz

Nově nabízíme 4letý maturitní obor

MASÉR SPORTOVNÍ A REKONDIČNÍ
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*17. 4. 1949  †8. 12. 2021
František Vaněk 
*13. 1. 1940  †7. 12. 2021
František Kozák 
*22. 12. 1943  †14. 12. 2021

placená inzerce
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Sklárně Vetropack Moravia Glass, a.s., se v roce 2021 
podařilo dosáhnout rekordního podílu střepů při  
výrobě skla. Použití vytříděného skla významně sni-
žuje energetickou náročnost výroby a šetří životní  
prostředí. Poděkování si zaslouží všichni ti, kteří pravi-
delně nosí sklo do kontejnerů na tříděný odpad.
Ve sklářském průmyslu sílí tlaky na neustálé zvyšová-
ní používání skleněných střepů, což je nezbytné pro 
ekologickou výrobu skla. Ve všech závodech skupiny 
Vetropack činil průměrný podíl odpadního skla v mi-
nulém roce 53 %. „Dostupnost vysoce kvalitního od-
padního skla je velkým problémem, v mnoha zemích 
je míra sběru nižší než například ve Švýcarsku nebo 
Rakousku. O to větší máme radost z  toho, že se ke 
konci roku 2021 blížíme množstvím střepů ve výrobě 
švýcarským kolegům, kteří vloni dosáhli 82 %,“ říká 
vedoucí recyklingu a laboratoře Vetropack Moravia 
Glass, a.s., Miroslav Horký.
Takový nárůst samozřejmě nepřišel sám o sobě. Kyjov-
ská sklárna v průběhu roku 2020 optimalizovala recy-
klační procesy a začátkem roku 2021 rozšířila provoz 
na recyklační lince na tři směny. Filozofií společnosti 
je minimalizovat vliv výroby na životní prostředí. Kva-
litně upravené střepy představují úsporu základních 
surovin a zároveň umožňují zvýšení podílu střepů ve 
sklářském kmenu, což se příznivě projevuje na snížení 
spotřeby energií tavicích pecí a snížení emisí CO2.
K rekordnímu nárůstu oproti roku 2019 došlo i ve zpra-
cování bílých střepů. Bohužel je jich v České republice 
stále nedostatek a musí se dokupovat v zahraničí. Nej-
větší část bílých střepů se získává vytříděním ze zele-
ných a bílých kontejnerů, část např. z plochých střepů 
přímo z  výroby a část se nakupuje od tuzemských 

nebo zahraničních dodavatelů. Sklárny nevítají sna-
hy některých měst o zrušení bílých kontejnerů a sběr 
pouze směsného skleněného odpadu. „Každé třídění 
má svoji limitní účinnost a pokud jsou vstupní střepy 
čistší, jsou lepší i upravené střepy a nehrozí problémy 
s kvalitou skloviny při tavení,“ doplňuje Miroslav Horký. 
Kyjovská sklárna z bílého skla nejčastěji vyrábí konzer-
vové sklenice, které dodává celé řadě zákazníků v ČR 
i Evropě, pak následují lahve na víno a sortiment do-
plňují lahve na tvrdý alkohol a nealkoholické nápoje. 
Z barevného skla jsou to převážně lahve na pivo a víno 
pro malé i velké odběratele.
Sklárna Vetropack Moravia Glass, akciová společnost, 
disponuje nejmodernější recyklační linkou, která zpra-
cuje cca 110 000 tun střepů ročně. Využívá nejnovější 
technické a technologické poznatky z oblasti recykla-
ce skla. Možnosti má sklárna velké, ale pro svou výro-
bu by potřebovala ještě více střepů. V současné době 
jejich návratnost činí 67 %. Ve Švýcarsku je to přes 90 
%, což je množství, ke kterému by se ráda česká sklár-
na také dostala, aby je nemusela dovážet ze zahraničí 
a zvyšovat uhlíkovou stopu skla.
Proto je důležité sklo třídit. Sklo se jako jediný materiál 
dá recyklovat donekonečna bez ztráty kvality. Pokaž-
dé z něho může vzniknout bezpečný obal na potra-
viny a nápoje. V  ideálním případě vyrobený až z 98 
procent jen ze střepů. Proto sklárna Vetropack Mora-
via Glass, a.s., děkuje všem, kterým není lhostejné naše 
životní prostředí a použité sklo nevhodí do směsného 
odpadu, ale do zeleného nebo bílého kontejneru. 

Regína Bělohoubková, 
Vetropack Moravia Glass a.s. 

SKLÁRNA HLÁSÍ REKORDY 
     A ŠETŘÍ PŘÍRODU

Z NAŠEHO MĚSTA

Radnice každoročně oceňuje prvního občánka 
města, který se v daném roce narodí v kyjovské 
porodnici. Tentokrát si představitelé města museli 
opravdu dlouho počkat. První holčička, jejíž ma-
minka má trvalé bydliště v Kyjově a zároveň rodila 
ve zdejší nemocnici, přišla na svět až 19. ledna krát-
ce po půl jedenácté. Jmenuje se Emma Neničko-
vá. Po porodu jí zdravotníci naměřili 52 centimetrů  
a navážili 4200 gramů. Emička momentálně žije  
i s maminkou a tříletým bráškou Adámkem ve Ve-
selí nad Moravou. Šťastná matka Nikola Neničková 
má ovšem trvalý pobyt v Kyjově a služby kyjovské 
porodnice si nemůže vynachválit.
„Jsem velice spokojená s lékaři i se sestrami. V Ky-
jově jsem rodila už svého syna a u obou porodů 
proběhlo všechno velmi dobře,“ řekla nám dnes už 
dvonásobná maminka.
K novorozeněti jí přijeli popřát místostarosta Daniel 
Čmelík a předsedkyně komise pro občanské zále-
žitosti Jana Truschingerová. Předali jí přitom nejen 
krásnou kytici, ale i finanční dar deset tisíc korun.

(red)

MĚSTO PŘIVÍTALO PRVNÍHO OBČÁNKA ROKU 2022

Mamince první občanky Kyjova popřáli radní Jana Truschingerová 
a místostarosta Daniel Čmelík. Foto: F. Zdražil
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Justice for Nature - Spravedlnost pro přírodu je 
nezávislá občanská iniciativa hledající rovnová-
hu mezi lidskou civilizací a přírodou skrze aktivní  
ochranu životního prostředí a zvířat. Její součás-
tí jsou Spolek Prales dětem a Spolek Oceán dě-
tem. Současný kritický stav životního prostředí 
nás vedl k vytvoření mezinárodní vize, která ot-
vírá cestu široké veřejnosti, k přijetí odpovědnosti  
a k aktivní účasti na záchraně přírody a ohrože-
ných druhů zvířat na planetě Zemi. Jako členo-
vé International Ranger Federation (IRF) jsme 
součástí světové ochrany přírody. Svou energii 
zaměřujeme proti pytláckým aktivitám, na ochra-
nu ohrožených druhů zvířat a jejich přirozeného  
prostředí a vzdělávání.
Od roku 2019 se na Kyjovsku aktivně a pravidel-
ně věnujeme občanským hlídkám proti jedům 
v krajině. Snažíme se ze všech sil potlačovat trá-
vení zvířat v přírodě. Jsme každý týden v terénu. 
Naším zájmem je především odhalování trávení 
zvířat karbofuranem a Stutoxem II. Tyto smrtel-
ně nebezpečné jedy ubližují nejen divoce žijícím 

zvířatům, včetně těch nejohroženějších, ale také 
psům a kočkám. 
Pohybujeme se v terénu, abychom chránili zvířa-
ta, odhalovali jedovaté návnady nebo řešili nálezy 
mrtvých zvířat s podezřením na otravu. Do našich 
aktivit se tak může zapojit každý, komu záleží na 
stavu divoké přírody kolem nás.
Jedním ze základních pilířů našich aktivit je vzdě-
lávání dětí a mládeže. Jsme přesvědčeni, že pří-
má účast dětí a mládeže v  terénu je pro ně tou 
největší školou. Především proto pořádáme letos 
už třetí ročník Green Life letních táborů, kde dě-
tem necháváme pomyslně ochutnat práci Strážců  
přírody, a nejen to. 
Také jsme nově založili kroužek Ranger Junior 
s pravidelnou celoroční činností. Společně tak na-
vazujeme na filozofii našeho environmentálního 
školního programu NEPZ, se kterým pravidelně 
navštěvujeme školy nejen na Kyjovsku.
O tom, jak se k nám připojit nebo o letních táborech 
a kroužku Ranger Junior, se více rozepíšeme příště.

Mirek Vymazal

Organizace Spravedlnost 
pro přírodu v Kyjově

Milí přátelé, drazí kamarádi,
den se se dnem sešel a již je tu leden nového roku 
2022. Po hřejivém přivítání, zdraví a štěstí bla-
hopřání, sněhovém chumelení a ledovými květy 
uvítání pro vás připravil Domeček přihlašování na 
letní tábory.
Přihlašovat se můžete on-line na tábory pobytové  
nebo si užít zábavu na příměstských táborech, 
které nabízejí nespočet aktivit od tančení, sporto-
vání, jízdy na kole až pro zábavu pro nejmenší. 
A že je leden plný nových překvapení, připravili 
jsme jich pár i pro děti, které se po svátcích opět 
zapojily do kroužků. Pro malé techniky a techničky  
to byl vypalovací stroj, pro baletky nové baletní 
tyče, pro nejmenší interaktivní hračky, pro bruslaře 
a bruslařky spousta hravých pomůcek. Také bys-
te chtěli začít chodit do kroužku? Určitě můžete, 
stačí zavolat a užít si spoustu skvělých aktivit. Tak 
hurá, naskočte do roku 2022 s novými zájmy.
Do nového roku s novým zážitkem a přáním  
splněných přání i velkého štěstí.

Za tým DDM Kyjov Lucie Paulíčková

NOVÝ ROK, DO TÁBORŮ JEN SKOK

foto: DDM Kyjov
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STROM PRO ZVÍŘÁTKA
Slunečnice, lůj, semínka, zrníčka, jablíčka, ale i dvě zbrusu nová 
dřevěná krmítka. K tomu kupa dětí, co mají rády přírodu, a vánoč-
ní nálada. To všechno bylo k vidění i slyšení v úterý 21. prosince  
krátce po desáté hodině u našeho jezírka. Sešli se tam zástupci 
z většiny tříd, aby nastrojili pro zvířátka, především pro ptáčky, 
tradiční vánoční stromeček v přírodě. Ozdoby vyrobili společ-
ně se svými spolužáky z čistě přírodních surovin. To byla hlavní 
podmínka v soutěži vánočních výtvorů. Akce těšící se mezi dětmi 
velké oblibě vloni kvůli pandemii neproběhla a letos ji ekotým 
uspořádal s určitými omezeními. I tak výsledek předčil všechna 
očekávání a Ježíšek měl z našeho počínání určitě velkou radost.

PTAČÍ HODINKA
Stalo se na naší škole již hezkou tradicí, že v první lednový pátek 
se zapojujeme do zajímavé mezinárodní akce. I letos v mrazivém 
lednovém ránu postávaly skupinky členů ekotýmu s dalekohledy 
v rukou na školní zahradě. Probíhala totiž mezinárodní ornitolo-
gická akce Ptačí hodinka zaměřená na sčítání opeřenců na krmít-
kách. V našich záznamech se objevilo pár vrabců a sýkor, ale ani 
jeden kos. Zato sedm labutí! „Neuvěřitelné,“ řeknete si. Chcete-li 
se dovědět, jak to s těmi labutěmi bylo, mrkněte na článek na 
stránkách ekotýmu (ekotym-vlci.webnode.cz).

Mgr. Jiří Tyl, ZŠ Dr.Joklíka

Z činnosti Ekotýmu při ZŠ Dr. Joklíka

ZÁMEČNÍKA
SERVISNÍHO TECHNIKA
LAKÝRNÍK - BRIGÁDNÍK

ZÁMEČNÍKA
SERVISNÍHO TECHNIKA
LAKÝRNÍK - BRIGÁDNÍK

Hledáme do týmuHledáme do týmu

POŽADUJEME:
 znalost výkresové dokumentace

vyučení v oboru kovo výhodou 

NABÍZÍME:
jednosměnný provoz v malém kolektivu 
zaměstnanecké výhody
                               

608 446 811 Kelčany u Kyjova

placená inzerce

V letošním školním roce za námi přijely Diana a Vali s pro-
gramem O2 Chytrá škola. Ten učí žáky pracovat bezpečně 
v digitálním prostředí. Poté, co nám předaly základní infor-
mace, uspořádali jsme Rodičovské kavárny, na kterých jsme 
rodičům předali získané poznatky.
K tématům, se kterými jsme se díky O2 Chytré škole sezná-
mili, patří např. kyberšikana nebo kyberpredátor. V průběhu 
projektu jsme získali mnoho cenných poznatků, které v online  
prostředí využijeme a jsou nezbytné pro naše online bezpečí  
– např. víme, jak si stanovit bezpečné heslo, známe pravidla 
pro chování na sociálních sítích, víme, jaké fotografie mů-
žeme uveřejňovat na internetu. Víme, že nesmíme odepiso-
vat neznámým lidem, musíme si dávat pozor na to, zda za  

uvedeným kamarádem je náš skutečný kamarád a jakou 
osobní otázku mu položit, abychom odhalili predátora. 
Tyto získané informace jsme postupně předali rodičům na 
třech Rodičovských kavárnách, které se uskutečnily v naší 
škole a měly úspěch. Jejich účastníci si vyzkoušeli stejné ak-
tivity jako my při programu O2 Chytré školy. Nejpřekvapivěj-
ším poznatkem pro nás bylo, že jsme si uvědomili, kolik času 
trávíme na internetu.
Nebezpečí na internetu na nás číhá všude, o všech ještě ani 
nemáme potřebné informace. Predátoři jsou ve svých prak-
tikách stále dokonalejší, proto je potřeba, abychom i my byli 
v této oblasti stále vzděláváni. 

Žáci Základní školy v Bohuslavicích

O2 Chytrá škola v Bohuslavicích

Foto: ZŠ Dr. Joklíka
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Jak děti pekly v družině 
pro záchranáře
Druhé lednové úterý se naší školou linula vůně skořice, jablek 
a čokolády. Tentokrát to ale nevonělo ze školní jídelny. Nepekly 
totiž paní kuchařky, ale žáci z naší školní družiny. A skoro sami 
a navíc ne pro sebe.
Při jednom družinovém povídání o této zvláštní době, kterou 
prožíváme, jsme společně s dětmi začaly přemýšlet, co udělat, 
aby se nám všem žilo alespoň trochu veseleji. Shodly jsme se 
v tom, že když nás někdo obdaruje, tak nás to vždycky po-
těší a rozveselí. A bylo rozhodnuto. Uděláme radost dárkem 
kyjovským záchranářům, kteří to teď mají ještě o něco těžší 
než my ostatní. A tak děti začaly strouhat jablka, válet těsta, 
sypat rozinky a motat naše dárky do podoby štrůdlů. Další 
zase míchaly a přisypávaly ingredience do těsta na výbor-
né čokoládové muffiny. Vonělo to u nás jako v cukrárně. Aby  
radosti bylo ještě víc, ostatní děti namalovaly záchranářům 
krásné obrázky.
Když bylo hotovo, všechno jsme zabalily do tematicky po-
malovaných krabic a vydaly se společně předávat. Sestřičky,  
řidiči sanitek i pan doktor nás na záchrance přivítali velmi mile. 
Dětem za jejich snahu ukázali celou svoji základnu a dokonce 
nám dovolili prošmejdit i sanitku.Byla to moc hezká odmě-
na, ale my už jsme si vlastně touto akcí dárek taky daly a tím 
byl dobrý pocit z toho, že se podaří vykouzlit úsměv na tváři  
a udělat dobře na duši. Byť jen na chvíli.
Děkujeme, milí záchranáři, a přejeme hodně sil a co nejméně 
práce!

V. Šimečková a vychovatelky, ZŠ J. A. Komenského
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Soňa Balíčková
tel.: 722 916 146

sbalickova@televizetvs.cz

Inzerci
v Kyjovských

novinách
vám zajistí:

placená inzerce

Vánoce nejsou jen o dostávání dárků, ale především o ob-
darovávání. To si uvědomili žáci 6. C ze ZŠ J. A. Komen-
ského a rozhodli se darovat své již méně používané hračky 
do Azylového domu v Kyjově – maminkám a dětem v tís-
ni. Svůj dar – hračky, skládačky, knížky, plyšáky a kočárek 
pro miminko – předali osobně maminkám a paní Hlaváčové  
20. prosince 2021. Kočárek a hračky azylový dům velmi 
uvítal, neboť je zde maminka v očekávání. Dále se děti ze  
6. C seznámily s  podmínkami života v  domě a prohlédly  
si bydlení maminek a jejich dětí. Uvědomily si, že ne všech-
ny děti a maminky se mají dobře, a  proto i maličkost může 
být velkým darem.

Martina Kůřilová, třídní učitelka 6. C

VÁNOČNÍ DAR 
PRO MATKY V TÍSNI

Foto: ZŠ J.A. Komenského

Foto: ZŠ J.A. Komenského
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Každá událost, ať veselá či méně radostná, nás po-
sunuje dál. Je to zkušenost, ze které můžeme čerpat.  
Připomíná nám, jak je dobré se radovat z  každého  
nového dne a vnímat běžné krásy života, které nás  
nabíjejí. Je štěstím pozorovat kolem sebe úsměvy  
a spokojené tváře. I naše nové motto: Pomoc a láska, to 
je naše cesta je tím, co nás provází, co je naším posláním. 
Rok 2021 byl stejně jako rok předešlý poznamenán 
pandemií Covid-19, která nás přímo či nepřímo ovlivnila. 
Nezbývá nic jiného než se s touto 
nemocí naučit žít a dělat vše pro 
to, abychom její šíření maximálně 
eliminovali. V první řadě je to očko-
vání, které skutečně zmírní průběh 
nemoci a mnohé ochrání plně. My 
jsme očkováním uživatelů i per-
sonálu rok 2021 zahájili a opravdu 
jsme v další podzimní vlně pocítili 
jeho vysokou účinnost. Avšak Co-
vid-19 nebyl v  tomto roce jedinou 
smutnou a zatěžkávací zkouškou, 
jež nás zasáhla. 
V době jara, kdy bylo vše v rozkvětu,  
sluníčko nám začalo svými hřeji-
vými paprsky navracet sílu a život 
se opět vracel do pomyslných za-
jetých kolejí, jsme se začali znovu 
společně setkávat, pořádat akce, 
koncerty a vystoupení. Dne 24. 
června jsme slavili Letní odpoled-
ne, tolik očekávanou akci, při které 
se za dodržení nezbytných opatře-
ní setkáváme i s rodinnými přísluš-
níky, známými, a spolupracovníky. 
Celou naší krásnou a rozlehlou 
zahradou se nesla hudba, uživatelé se mohli společně 
pobavit se svými rodinami, zhlédnout vystoupení per-
sonálu a uživatelů na téma „dobro a zlo“, občerstvovat 
se produkty z  domácí kuchyně anebo se jen tak ko-
chat rozkvetlou zahradou. V tu dobu jsme ani netušili, 
co vše nás ještě čeká, že se k nám řítí živel, který ovlivní 
spoustu lidských osudů. V  tento den se ve večerních 
hodinách prohnalo nedaleko od nás ničivé tornádo. Za-
sáhlo mimo jiné S centrum v Hodoníně, a tamní uživa-
telé tak z minuty na minutu přišli o střechu nad hlavou. 
Ještě téže  noci se u nás začalo připravovat zázemí, 
které jsme poskytli patnácti uživatelům. Někteří z nich 
se rozhodli u nás zůstat a v Centru služeb pro seniory 
Kyjov našli nový domov. 
V  druhé polovině roku nás potkala i spousta příjem-
ných okamžiků. Jedním z nich bylo významné jubileum 
- 60 let od založení Domova důchodců spojené s dnem 
otevřených dveří.  Oslavy proběhly ve dnech 9. a 10. 
září a byly vskutku velkolepé. Nesly se v duchu morav-
ského Slovácka, kroje a další tematická výzdoba byly 
k vidění na každém kroku. Návštěvníci mohli posedět  
u burčáku a cimbálky, podívat se na výstavu krojů pana 
Ladislava Lungy z Milotic, ochutnat pokrmy kuchyně 
centra, zavítat na košt vína nebo se zúčastnit posvěcení 
„božích muk“. Ta byla k  této příležitosti nově instalo-
vána do zahrady a posvětil je děkan František Mrázek. 

Reliéf obrazu svaté rodiny, jež celé instalaci dominuje, 
ztvárnil pan František Setínský a o umístění v zahradě 
se postaral pan Radoslav Beer. 
Podzim utekl jako voda v řece a přišel čas adventní, čas 
zklidnění a očekávání narození Ježíše. Tuto dobu vždy 
podtrhuje vánoční výzdoba, libé tóny koled, vůně cuk-
roví a sváteční nálada plná úsměvů, milých slov a poro-
zumění. Příprava na Vánoce patří mezi nejkrásnější oka-
mžiky v roce. Zapálení první svíčky na adventním věnci 

značí i zapálení plamínku lásky, 
naděje a pokory v našich srdcích. 
Přichází sv. Mikuláš, zdobíme stro-
mečky a užíváme si tuto nádher-
nou atmosféru plnými doušky. Ne-
chybí vánoční koledování, o něž 
se stejně jako v loňském roce po-
starala cimbálová muzika J. Petrů 
ml., která 22. prosince přišla zahrát 
pro seniory krásné vánoční koledy,  
a navodila tak sváteční vánoční  
atmosféru. 
A Štědrý den? Den, který si užívá-
me doma s rodinami, kdy sedíme  
u nádherně nazdobeného stolu, 
zpíváme koledy a těšíme se na 
kapra a salát. Stejně tomu bylo i u 
nás, pohoda klid, krásně prostřené 
stoly a také spousta malých vánoč-
ních zázraků. Jedním z  nich bylo 
překvapení z pekařství Vracov, od 
něhož doputovalo nespočet kusů 
zákusků na sváteční tabuli. A další 
překvapení bylo pro mnohé vel-
kým zázrakem. Koledování party 
muzikantů přímo na Štědrý den, 

v čase, kdy uživatelé usedali k slavnostní tabuli. Tito ko-
ledníci opustili pohodlné gauče, a přišli zahrát ze srdce 
a pro radost seniorům a popřát jim vše dobré. Věřte, že 
všichni z tohoto krásného dne čerpáme ještě dnes. 
Čas vánoční se přehoupl do Silvestra a nového roku. 
Přejeme všem, aby po celý rok 2022 plamínek lásky, 
naděje a pokory ve vašich srdcích neuhasl.

Zaměstnanci Centra služeb 
pro seniory Kyjov p. o. 

CENTRUM SLUŽEB PRO SENIORY V ROCE 2021 
    aneb o rok zkušenější
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Pro naši společnost RI OKNA a.s. Bzenec hledáme vhodného kandidáta na pozici:  

Uvádějte prosím telefonický kontakt pro případné další jednání.

Životopisy zasílejte na:    jana.sykorova@ri-okna.cz
Adresa pracoviště:          Na Bažantnici 1554, 696 81 Bzenecc  

     Kontakt

DĚLNÍK DO VÝROBY  
PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ 
 

Telefon:                            + 420 702 151 089

Nástup možný ihned / dohodou. 

     Náplň práce - práce spojená s výrobou plastových oken s dveří, zpracování profilů 
   - obsluha strojů  
  - kontrola výrobků 

     Požadujeme - manuální zručnost a obratnost 
  - dobrá fyzická kondice 
  - CNC obrábění - výhodou 
  - ochota pracovat podle potřeby přesčas 
  - trestní bezúhonnost 

     Nabízíme - stabilní práci na HPP - jednosměnný provoz Po - Pá   
  - 23 dnů ŘD 
  - mzda 28 000 – 33 000 Kč - dle náročnosti pracovního zařazení  
  - zaučení od zkušených kolegů   
  - stravování ve firmě s příspěvkem zaměstnavatele 
  - bezplatné využití firemní posilovny a sauny 
  - firemní akce, vánoční odměna a dárky  

ONLINE
Nově můžete o příspěvek 
z Fondu prevence žádat

na očkování pro
čtyřčlennou rodinu 

Kčaž
Získejte

Přihlaste se k nám 
do 31. března 2022

Klientské centrum

Hodonín
Národní třída 
4040/77



Z NAŠEHO MĚSTA
Rada města Kyjova

vyhlašuje výběrové řízení na pozici

Kontaktní osoba: Daniel Čmelík, místostarosta, tel.: 777 442 531, e-mail: d.cmelik@mukyjov.cz
Vyhlašovatel výběrového řízení si vyhrazuje právo pracovní místo neobsadit, případně zrušit výběrové 
řízení bez nároku na úhradu nákladů spojených s podáním přihlášky. Důvody nepřijetí se neoznamují.

ŘEDITEL / ŘEDITELKA 
AQUACENTRA KYJOV

(provoz krytého bazénu, letního koupaliště, saunového světa a gastro provozu)

POPIS PRACOVNÍ ČINNOSTI: 
• zajištění provozního fungování organizace a jednotlivých zařízení
• zajištění technického fungování svěřených staveb a objektů 

během provozu zařízení, včetně řešení případných reklamací 
v záruční době staveb 

• zajištění dosahování ekonomických cílů organizace (včetně 
plánování rozpočtu, průběžného reportingu, zajištění vedení 
ekonomické agendy organizace atd.)

• zajištění obchodně-marketingové činnosti organizace  
(vytváření dlouhodobých a krátkodobých plánů obchodní 
a marketingové činnosti, realizace marketingových aktivit, 
zajišťování cenotvorby, zajištění obchodní činnosti pro sektor 
B2B a B2C)

• zajišťování personální činnosti (provádění úkonů souvisejících 
s přijímáním nových zaměstnanců, jejich vstupní i průběžné 
proškolování, stanovování platu, vypracování pracovních nápl-
ní,  ukončování pracovních poměrů, atd.)

• řízení podřízených (zadávání pracovních úkolů a dohlížení na 
jejich včasné a řádné plnění, vydávání organizačních  
a provozních řádů, rozpisy směn atd.)

• plnění svěřených úkolů v souladu s cíli rozvoje řízené organi-
zace a v souladu se strategií města Kyjova

• dodržování povinností vyplývajících z obecně závazných 
právních předpisů, oborových norem, zakladatelských a or-
ganizačních dokumentů, které upravují statut a vnitřní právní 
poměry zaměstnavatele a řízené společnosti, pokynů, instruk-
cí a rozhodnutí zakladatele

• rozvíjení firemní kultury, dbát o dobrou pověst, prosperitu  
a prospěch řízené organizace 

• uzavírání a ukončování smluvních vztahů
• zastupování právnické osoby navenek

PŘEDPOKLADY PRO VÝKON ČINNOSTI ŘEDITELE/
ŘEDITELKY:
• fyzická osoba plně způsobilá k právním úkonům, svéprávná, 

bezúhonná a zdravotně schopná výkonu pracovní pozice 
ředitele/ředitelky, ovládající úřední (český) jazyk 

• vzdělání vysokoškolské v bakalářském nebo magisterském 

studijním programu, vyšší odborné nebo střední s maturitou 
(obor ekonomický, management, technický, právní, cestovní 
ruch případně rekreologie výhodou) 

• praxe ve vedoucí pozici min. 3 roky podmínkou 
• vysoká úroveň manažerských, organizačních a řídících schopností 
• znalost problematiky v oblasti poskytování služeb, ekono-

mického řízení společnosti, orientace v legislativě, výhodou 
znalost grantových a dotačních systémů

• výborné komunikační schopnosti, nekonfliktnost 
• prezentační dovednosti a prozákaznický přístup
• schopnost vysokého pracovního nasazení, odolnost proti stresu
• smysl pro týmovou práci 
• ochota dále se vzdělávat
• uživatelská znalost práce na PC 
• řidičské oprávnění skupiny B a praxe v řízení vozidla
• znalost anglického nebo německého jazyka na komunikativní 

úrovni výhodou

OBSAHOVÉ NÁLEŽITOSTI PŘIHLÁŠKY:
• písemná přihláška s uvedením jména, příjmení, příp. titulu, data 

a místa narození, státní příslušnosti, místa trvalého pobytu,  
čísla občanského průkazu nebo čísla pasu, jde-li o cizího  
státního občana, telefonního spojení, e-mailové adresy,  
s datem a podpisem uchazeče 

• kopie dokladů o nejvyšším dosaženém vzdělání (nemusí být 
ověřeno, originál nebo úředně ověřená kopie bude požadová-
na při nástupu do pracovního poměru)

• doklad o průběhu všech dosavadních zaměstnání formou 
čestného prohlášení uchazeče s uvedením přesného časové-
ho přehledu, funkčního zařazení a kontaktu (opatřený datem 
a podpisem uchazeče)

• strukturovaný profesní životopis (opatřený datem a podpisem 
uchazeče)

• výpis z evidence rejstříku trestů (ne starší než 3 měsíce, lze 
zaslat kopii, originál bude požadován při postupu uchazeče  
k pohovoru) 

• koncepce provozu AQUACENTRA KYJOV v rozsahu maximál-
ně 4 stran strojopisu (opatřena datem a podpisem uchazeče)

V Kyjově dne 21. ledna 2022 Mgr. František Lukl, MPA
starosta města Kyjova

Předpokládaný nástup na pracovní místo ředitele/ředitelky od 1. dubna 2022, nejpozději však k 1. květnu 2022. 
Pracovní poměr na plný úvazek a na dobu neurčitou. Místo výkonu práce Kyjov, platové podmínky dohodou.

TERMÍN DORUČENÍ PŘIHLÁŠEK: DO 21. ÚNORA 2022 DO 12 HODIN.
Písemné přihlášky včetně požadovaných náležitostí lze doručit:
- na e-mailovou adresu kariera@mukyjov.cz nebo datovou zprávou, ID datové schránky města Kyjova: f28bdah, uveďte 
do předmětu zprávy „VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ – ŘEDITEL / ŘEDITELKA AQUACENTRA KYJOV“
- poštou, kurýrem na adresu Městský úřad Kyjov, personální útvar, Masarykovo nám. 30/1, 69701 Kyjov, nebo osobně 
na podatelnu na stejné adrese, v obálce označené heslem:   „NEOTVÍRAT – VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ – ŘEDITEL / ŘEDITELKA 
AQUACENTRA KYJOV“
Přihláška, která nebude úplná nebo bude dodána po stanoveném termínu, nebude akceptována.
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Jako každoročně – i na začátku letošního roku se 
uskutečnila jedna z největších dobrovolnických akcí  
v České republice -Tříkrálová sbírka, kterou pořádá 
Charita ČR. Letos po roční pauze se konala tradičně 
s koledníky, kromě toho byly ve většině obcí připrave-
ny pokladničky; většinou v kostele a na obecním úřadě, 
popř. v obchodě. Dárci doteď přispěli celkovou část-
kou 1 420 680 Kč, do tzv. „on-line pokladničky“ bezho-
tovostně poukázali 13 913 Kč, takže celkový dosavadní 
výsledek letošní Tříkrálové sbírky činí 1 437 593 Kč.
Byť nepředpokládáme, že se tento výsledek bude 
ještě nějak výrazně měnit, musíme upozornit, že pře-
ce jen stále jde o výsledek průběžný. Zatímco do 
klasických pokladniček jste letos mohli přispívat do  
16. ledna, možnost přispět bezhotovostní formou trvá 
až do 30. dubna. Jak to můžete udělat, najdete na web 
stránkách Charity Kyjov. (https://www.kyjov.charita.cz/
trikralova-sbirka ). Definitivně budou výsledky sečteny 
až po tomto datu i se započtením dárcovských SMS. 
Ve městě Kyjov dárci letos do 53 pokladniček přispěli 
částkou 291 801 Kč, v Bohuslavicích do čtyř pokladniček  
částkou 17 636 Kč, celkem se tedy v Kyjově vybralo 
309 437 Kč. 

Výnos Tříkrálové sbírky je z největší části tradičně  
věnován na pomoc lidem potřebným, nemocným, či 
lidem, kteří se ocitli v těžké životní situaci. Jde o růz-
né formy pomoci pro seniory, matky s dětmi v tísni, 
lidi s postižením, bez domova, sociálně vyloučené či 
ohrožené vyloučením. Desetina výtěžku je určena na 
podporu rozvojových projektů do zahraničí, případně 
jako rezerva pro případ humanitárních katastrof. 
Z výše uvedeného výtěžku Tříkrálové sbírky Charita  
Kyjov obdrží 58 %, tj. přibližně 833 804 Kč. Tyto pro-
středky plánujeme využít na tyto záměry: „Splát-
ka úvěru na nákup nemovitosti (RD + pozemek) pro 
Charitní dům pokojného stáří v Čeložnicích“, „Rozvoj 
mobility Pečovatelské služby“ a „Přímou pomoc lidem 
v  nouzi“. Před vlastní realizací ale musí být všechny  
záměry schváleny komisí v  Arcidiecézní Charitě  
Olomouc. 
Srdečně vám děkujeme za důvěru, štědrost a podporu 
charitního díla! Do celého roku 2022 vám všem přeje-
me pevné zdraví, vnitřní pokoj a Boží požehnání. 

Za Charitu Kyjov
Ing. Vladimír Měchura, ředitel

Výtěžek Tříkrálové sbírky byl rekordní

Přijďte na výstavu 
poskytovatelů sociálních 
a návazných služeb 
Kyjovska
Připravovaná výstava v Radniční galerii  
v Kyjově návštěvníkům přiblíží organiza-
ce, na které se mohou obracet, dostanou-
-li se do tíživé životní situace. Výstava se 
uskuteční od 3. do 28. února 2022. Pro 
návštěvníky budou k dispozici informační 
materiály s kontakty na organizace, které 
podporují rodiny s dětmi, mladé lidi, osoby  
závislé, zdravotně postižené, duševně ne-
mocné, seniory a také ty, kteří se – často 
ne vlastní vinou – ocitli na okraji společ-
nosti či jsou jiným způsobem znevýhod-
něni. Výstava je prodejní, je tedy možné 
si zakoupit výrobky klientů těchto služeb 
a tím podpořit jejich fungování. Předsta-
ví se Centrum služeb pro seniory Kyjov, 
Centrum sociálních služeb Kyjov, Educan-
te, Global Partner Péče, SONS Kyjov, STD 
Kotva Strážnice, Centrum pro sluchově 
postižené Hodonínsko, Charita Kyjov, Do-
mov Horizont, SPC Fénix, PS Vracov, Krok 
Kyjov a Centrum pro rodinu Hodonín.
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OKÉNKO DOMÁCÍ PÉČE
Doma v bezpečí

Závratě, nejistota při chůzi a pády. Zranění, neschopnost 
se postavit a dlouhé hodiny strávené na zemi bez pomo-
ci. To jsou časté obavy seniorů, o něž pečujeme v jejich 
domácím prostředí. Ohroženi pádem jsou ale také mladší 
lidé s nervovým postižením či oslabeni dlouhodobou léč-
bou nádorového onemocnění. Jak jim můžeme usnadnit 
pohyb a předejít pádům? Předně úpravou prostředí, kam 
patří odstranění překážek, o něž lze zakopnout (prahy, 
kabely, koberečky, krabice). Dále protiskluzová úprava 
povrchů a instalace nástěnných madel usnadňujících 
vstávání i chůzi. Nepodceňujme ani osvětlení a označení 
schodů výraznou páskou. Důležitá je také vhodná (nese-
šlapaná) obuv. Nácvikem správného používání kompen-
začních pomůcek (hůl ve správné ruce, výška chodítka) 
také omezíme riziko pádu. Nevěřili bychom, jak důležité 
je věnovat pozornost výšce lůžka, křesla, židle, toalety. 
Na trhu existuje řada pomůcek, které lze pro tyto přípa-
dy využít. Polohovací postel, seniorské křeslo, nástavce 
na WC, ale také chrániče kyčlí, či ochranná helma. Ne-
zapomínejme ale také na člověka samotného. Pije dost 
tekutin? Pokud ne, je více ohrožen závratí a svalovými 

potížemi. Dehydratace totiž snižuje krevní tlak a zhoršuje 
závratě. Pokud se člověku špatně chodí, chůzi se vyhýbá 
a tráví většinu času doma a vsedě. A odtud už není daleko  
k upoutání na lůžko. Důležité je proto nezůstat sedět, 
ale chodit, co to jen jde. S doprovodem, po bytě, ale  
i venku. Procházka na čerstvém vzduchu pomůže nejen 
našemu pohybovému aparátu, ale také psychice. Po-
kud náš blízký často padá, je nutná lékařská konzultace, 
protože někdy lze úpravou léků padání omezit. Tísňové  
tlačítko, které nosí člověk na ruce či zavěšené na krku, 
mu pomůže přivolat pomoc v případě, že upadne.  
Nejbližší sociální služba Tísňové péče Girasole sídlí  
v Hustopečích a její dispečink je v pohotovosti 24 hodin 
denně. Mají působnost pro celý Jihomoravský kraj. 

Jaro bez pádů vám přeje Bc. Zuzana Šrahůlková, 
Poradna pro pečující Educante.

Oprava: Do minulého Okénka domácí péče se nám 
vloudil tiskařský šotek. Správný titulek měl znít: „Péče 
a intimita“ nikoliv „Péče a imunita“, jak jsme omylem 
uvedli. Redakce se tímto omlouvá.

PROVOZNÍ A OTEVÍRACÍ DOBA UMĚLÉHO KLUZIŠTĚ OD 4. 12. 2021
Kluziště bude v provozu v závislosti na aktuální epidemiologické situaci a z ní plynoucích nařízení. 
Bruslení probíhá v blocích dlouhých 90 minut.

Možnost pronájmu kluziště po domluvě se správcem alespoň 3 dny předem 
na tel. 518 321 118, 724 055 317 nebo mestskystadionkyjov@seznam.cz
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ROZHOVOR

O tom, že největší osobností nejen české  
dechovky je Jan Slabák, není žádných 
pochyb. Byl to on, kdo stvořil její morav-
skou podobu, a má tak velkou zásluhu 
také na tom, že moravské a slovácké ka-
pely se dostaly na úroveň, díky které jsou 
známé i daleko v zahraničí. Vytvořil vlnu, 
která se valí už půl století. Po padesáti  
letech oznámil Jan Slabák konec Mora-
vanky. S muzikantem, který 24. března 
oslaví už 81. narozeniny, jsme se bavi-
li o jeho hudebních začátcích v Kyjově  
i o dalších milnících kariéry.

Pane Slabáku, pocházíte z Kelčan, tedy 
ze sousedství Kyjova. Jsou vaše začátky 
spojené s tímto městem?
V Kelčanech byla jen jednotřídka, takže 
jsem v Kyjově chodil na měsťanku. Tam 
působil pan učitel Josef Frýbort, a to byl 
první člověk v České republice, kterého 
napadlo, že by mohl sestavit dechovou 
kapelu z dětí. Vyučoval hudební výcho-
du, dějepis a zeměpis. Každého žáka si 
prověřil, jestli slyší nebo ne, a jaké vlohy  
k muzice má. Já jsem byl jeden z nich. Za-
vedl mě do hudebny a ptal se, jaký nástroj 
bych si vybral. Zkusil jsem trumpetu. Do 
té doby jsem ji ještě nikdy v životě nedržel 
v ruce, ale když jsem do ní foukl, tak se to 
dalo považovat za slušný tón. On říkal, že 
to není možné, a tak jsem to musel zku-
sit znovu se stejným výsledkem. Pak mi 
dal pár základních pouček, protože nebyl 
profesionál. Hrál jsem v první dechovce, 
kterou v Kyjově založil, byli jsme samí za-
čátečníci. Neuměli jsme stupnice ani hma-
ty. Místo abych věděl, že to je áčko, které 
se bere třetím prstem, tak mi tam napsal 
trojku. Naučil nás perfektně zazpívat naše 
party, a podle těch čísel jsme mačkali 
klapky. Byl to naprosto diletantský pří-
stup, ale jemu fungoval. Udělali jsme velký 
pokrok, a když jsem ve čtvrtém ročníku 
končil, tak už jsme za sebou měli zájezd 
do Německa.

Takže noty jste v té době neuměl. Jak 
jste dokázal dělat v hudbě pokroky?
Neuměl jsem nic, ale potom jsem si sehnal 
dalšího učitele, ze Skoronic. V mojí době 
tam byla nejlepší kapela široko daleko  

a jednou si mě všiml její člen Josef Šindler. 
Chtěl, abych mu něco zahrál, a když jsem 
řekl, že neumím noty, tak si mě posadil do 
klína, on mačkal klapky a já jsem foukal. 
Když viděl mé vlohy, tak se rozhodl, že 
mě bude učit. Půl roku jsem za ním jez-
dil do Skoronic na kole a po té době jsem 
odehrál svou první tancovačku s dospělou  
kapelou ve Vlkoši. 

Měšťanska trvala čtyři roky. Pak jste šel 
rovnou na konzervatoř?
S panem Frýbortem jsem vlastně hrál pět 
let, rok jsem byl ještě v Kyjově ve sklárně. 
Na konzervatoř jsem se dostal s kamará-
dem, který začínal ve stejné kapele. Jeho 
otec býval vojenským muzikantem ještě 
za Rakouska-Uherska a chtěl mít doma 
pokračovatele hudební tradice. Na rozdíl 
od mojí maminky, která nesouhlasila s tím, 
abych dělal zkoušky na konzervatoř. Ří-
kala, že muzikanti jsou lumpi, kolem nich 
je to samá ženská, a tak podobně. Nako-
nec jsme my dva byli prvními trumpetisty  
brněnské filharmonie.

Ve Státní filharmonii Brno jste začal 
hrát už na konzervatoři, v devatenácti 
letech. To asi nebylo obvyklé...
Brněnská filharmonie hrála často skladby 
Leoše Janáčka a ten napsal těžká až ne-
bezpečná místa pro trumpetisty. Ve filhar-
monii to ale vlastně nevěděli, protože měli 
vynikajícího trumpetistu Honzu Zikmun-
da, který tam hrával ještě v době Janáč-
kova života. Když odešel, tak uspořádali 
konkurz, ale nikoho nenašli. Já jsem byl na 
konci třetího ročníku a hrál jsem tehdy na 
divadelním plese s bigbandem, přičemž 
jsem tam měl těžké sólo. V lóži seděl dru-
hý dirigent brněnské filharmonie, Otakar 
Trhlík, a když mě slyšel, pátral po tom, 
kdo to tam vytruboval. Ve filharmonii se 
rozhodli, že nebudou dělat další konkurz, 
ale vyzkoušejí si mě přímo v orchestru. 
Tak mě tam v mých devatenácti letech 
posadili a hráli jsme tři koncerty – šestou 
symfonii Bohuslava Martinů, jedenáctou 
symfonii Dmitrije Šostakoviče a kantátu 
Bouře od Vítězslava Nováka. Tam mají 
trumpety těžký part ve vysokých výškách. 
Pak tam bylo jedno místo, které jsem  

nezahrál přesně. Hostující dirigent ho vrá-
til a napodruhé jsem zahrál aspoň doby. 
O pauze si mě nechal zavolat, a tak jsem 
myslel, že se s filharmonií můžu rozloučit. 
Místo toho mě ale objal a řekl: „Chlapeč-
ku, kolik je vám roků? Víte, to jedno místo 
je tak blbě napsané, že bych ho nejraději  
vyškrtl.“ A tak jsem byl přijat.

Takže do filharmonie vám pomohl 
i swing, který jste tehdy často hrával. 
Když jste založil Moravanku, říkalo se, 
že hrajete slovácký swing. Kolik je v té 
hudbě skutečného swingu?
Samozřejmě tam nejsou swingové rytmy. 
Do té doby hrály dechovky spíš poma-
lejší skladby, bylo to napsané jednoduše. 
Swing znamená v překladu pohyb a my 
jsme do té muziky právě pohyb vnesli. 
Proto se nám říkalo swing po slovácku. 
Doma jsem neslyšel nic jiného než de-
chovku a cimbálku. A právě z ní jsem něco 
do hry Moravanky vložil. I když jsme pak 
hráli v Americe, tak nás tam uváděli jako 
královnu české dechovky a jako swing po 
slovácku.

U posluchačů jste měli úspěch téměř 
okamžitě...
Ano, šlo to velmi rychle. Vůbec jsme to 
nečekali, najedou jsme měli spoustu hra-
ní. Jednou za mnou přišel jeden brněnský 
fotograf, posadil mě na dvě židle s tím, že 
jedna židle je Moravanka, druhá filharmo-
nie a zeptal se, jak to budu zvládat dál. 
Říkal jsem, že z filharmonie neodejdu, ale 
pravda byla taková, že za rok jsem dal vý-
pověď, protože se hlásila ta Amerika. Jeli 
jsme tam na šest neděl a celkově jsem 
tam vyjel na turné třikrát.

Mezitím už vznikla spousta dechovek, 
které začaly hrát stejně jako vy anebo 
už existující kapely se od vás poučily. 
Co říkáte na to, že jste vytvořil úplně 
novou hudební vlnu?
To mě samozřejmě těší. Dechovky nikdy 
neměly takovou úroveň. Naši tatínkové 
byli zemědělci, kteří byli sedření z pole  
a hráli jen na pohřbech, v kostele nebo 
na zábavách v sobotu a v neděli. Proto 
taky byla ta hudba lehce napsaná, kdežto  

Jan Slabák: 
Dechovka je v nás, 
v půdě, na které žijeme
NEJVĚTŠÍ OSOBNOST MORAVSKÉ DECHOVKY 
UKONČILA KARIÉRU
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KNIŽNÍ NOVINKY

NEVIDITELNÍ / Vlastimil Vondruška, 268 stran
Před čtyřiceti lety prosadila skupinka mocných Velký reset. Zdůvodnila ho tím, že je třeba zabránit 
chaosu, ničení planety, dát všem stejná práva a odstranit chudobu, neboť spravedlivé je, aby nikdo 
nevlastnil nic. Jediným majetkem lidí se stal biočip, který kontroluje, zda dělají to, co mají. Klaud život 
před Velkým resetem nepoznala. Končí studia a je šťastná, že žije v krásné nové době. Jenže pak potká 
mladíka, který čip nemá a je pro sofistikované systémy neviditelný.

MLHA NAD SHADOW SANDS / Robert Brynza, 343 stran
Při potápění ve vodní nádrži Shadow Sands objeví Kate Marshallová mrtvé tělo 
mladíka, který býval vynikajícím plavcem. Přivolaní policisté případ označí za tra-
gickou nehodu, přestože má Kate své pochybnosti. Postupně se pochybností a 
otázek vynořuje víc. Kate si je jistá, že okolo rezervoáru Shadow Sands se toho 
děje víc, než se na první pohled zdá, obzvlášť když v okolí padne hustá mlha. 
Lidé už roky tiše mizejí, a když se ztratí další mladá žena, Kate a její asistent Tris-
tan mají podle indicií jen několik dní na to, aby ji zachránili před stejným osudem.

15 ROKŮ LÁSKY / Patrik Hartl, 433 stran
Realita umí být neuvěřitelná a skutečné události někdy působí nepravděpodobně. Aleš by do svých 
třiceti dvou let nevěřil, že jeho život bude vypadat takhle. Představoval si ho úplně jinak. Jednoho 
dubnového odpoledne roku 2001 se zamiloval do ženy, která na něj naložila takovou porci lásky, že by 
to porazilo i vola. Tento román vypráví o všem, co musel zvládnout, aby se s tou láskou naučil žít. Je 
to příběh o výjimečném štěstí a radosti, které dlouho vypadají jako velký průser.

já jsem ji začal psát jakoby pro sebe  
a v té době to nikdo jiný neuměl zahrát. 
Když tato vlna začala, tak se valila nahoru 
jako raketa. To, že vzniklo tolik kvalitních 
dechovek, beru dnes i jako svou zásluhu. 

S Moravankou jste vydali pětasedmde-
sát hudebních nosičů. Jak se to dalo 
stihnout?
Bylo jich sedmdesát šest. Loni, když jsme 
hráli v Kyjově, tak jsme z toho koncertu 
udělali dva poslední nosiče. Bylo to samo-
zřejmě těžké. Já jsem neměl čas na sebe 
ani na rodinu. Vydavatelé z toho měli vel-
ké zisky, tak mě stále hnali dopředu. Když 
jsem chtěl natáčet i jinou muziku, tak mi 
říkali, abych to nedělal. Jednak za to tolik 
neutržili, a pak tady byla spousta jiných 
orchestrů, které hráli jazzovou a populární 
hudbu. 

Můžete prozradit, kolik máte 
vlastních skladeb?
Registrovaných skladeb mám 277. Před 
dvěma lety měla OSA výročí sta let a vy-
brala mě mezi deset významných autorů. 
Nechtěl jsem tomu věřit, myslel jsem, že 
si ze mě dělají legraci. Nepovažoval jsem 
se za skladatele. Osmnáct roků jsem hrál 
ve filharmonii celý světový repertoár, 
tak jsem bral jako skladatele Beethove-
na nebo Bacha. Sám jsem psal jen malé 
skladbičky. Nicméně oni vybrali nejvý-
znamnější skladatele v různých žánrech,  
a tak jsem se ocitl v této společnosti.

Bylo nějaké místo, kde se vám pěkně hrálo?
Nejvíc asi záleželo na tom, kde byl jaký 

sál a akustika. Samozřejmě jsem velmi rád 
hrál na Kyjovsku, kde jsem doma. I proto 
jsem byl rád, že mě tam pozvali i na konci 
mé kariéry a loni v srpnu jsem tam ode-
hrál jeden za svých posledních koncertů. 
Taky mi dali čestné občanství města Kyjo-
va, což mě velmi potěšilo.

Vy jste také předával své zkušenosti dál...
Třináct roků jsem učil na JAMU, ale ne-
chtěl jsem si tam vzít hlavní obor, protože 
jsme často museli jezdit s Moravankou na 
zájezdy a žák nemůže zůstat dlouho bez 
učitele. Tak jsem učil hru z listu, orches-
trální party, komorní hudbu a nauku. 

V posledních letech jste jezdil také po 
soutěžích dechových orchestrů základ-
ních uměleckých škol. Jakou úroveň 
mají dnešní mladí muzikanti? Jsou to 
vaši dobří následovníci?
Jezdil jsem na soutěž zá-
kladních uměleckých škol 
do Veselí nad Moravou. 
Tam byla úroveň opravdu 
výborná. Určitě je hodně 
mladých šikovných lidí. 
Velký rozdíl oproti mému 
mládí je v tom, že decho-
vek je teď spousta. Ředitel 
každé větší základní umě-
lecké školy chce mít svou 
dechovku. A rozdíl je také 
v tom, že když já jsem  
začínal, tak pan Frýbort 
musel každého z nás vypi-
plat, kdežto teď má každý 
žák na škole svého učitele, 

vystudovaného odborníka, který ho učí 
na příslušný nástroj. Pak to mají kapelníci 
podstatně snazší. 

Takže dechová hudba nezanikne?
Ta muzika určitě nezanikne, vždyť je to  
v nás. V té půdě, na které žijeme. Ale jde 
o to, jakou bude mít podobu, a jestli bude 
mít stejnou úroveň jako teď. Když jsem 
učil na JAMU, tak mi tamní kantoři pořád 
děkovali, říkali, že mají díky mně hodně 
žáků. Všichni chtěli být novým Slabákem. 
Takže trumpetistů byly mraky. V dnešní 
době ale nemají kde hrát, ani vydavatel-
ství dechovku tolik neberou, a tak je to 
složitější. Ale dechovka jako žánr bude 
určitě pokračovat dál, i kdyby to mělo být 
jako dřív, kdy hrála jen pro pana starostu 
a pana faráře.

Děkuji za rozhovor
Miroslav Pechura
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KONCERTNÍ ZIMA 
A SOUTĚŽNÍ JARO 
NA ZUŠ KYJOV
Přestože již začíná únor, který je pomyslným 
startem pro soutěže základních uměleckých 
škol, rád bych se ještě ohlédl za loňským 
adventem a Vánocemi. Toto období i přes 
ztížené podmínky a restrikce přineslo pro 
naši školu vystoupení a koncerty, které nám 
všem pomohly navodit radostnou atmosfé-
ru přicházejících svátků. Po roční odmlce 
se nejprve představili žáci tanečního oboru 
pod vedením paní učitelek Jitky Adamíkové 
a Hany Achilles, spolu s  nimi na Městském 
kulturním středisku Kyjov vystoupili také žáci 
hudebního oboru ZUŠ Kyjov, jak sólisté, tak 
uskupení – Prokop Růžička, klavírní dua, Yoof 
Jazz, cimbálová muzika či pěvecký sbor. Té-
měř v předvečer Štědrého dne se konal kon-
cert v  kostele Všech svatých v  Miloticích, 
kde vystoupili žáci ze třídy Aleny Kučerové. 
Následoval koncert v kostele sv. Archanděla 
Michaela v Šardicích pod vedením Romana 
Kohoutka. Již druhým rokem vystoupili „na 
střeše“ mladí jazzoví muzikanti Yoof Jazz 
pod vedením Vítězslava Začala. Kromě toho 
se konaly také pravidelné třídní přehrávky. 
Nový rok byl zahájen 4. ledna 2022 na MKS 
Kyjov koncertem žáků a pedagogů ZUŠ Ky-
jov a pěveckého sboru Carmina Vocum pod 
vedením Maria Kudely. V neděli 9. ledna 2022 
zahájili žáci Aleny Kučerové nový rok kon-
certem v kostele sv. Vavřince v Koryčanech.
I když od začátku školního roku nedošlo 
k plošnému uzavření škol, kvůli karanténám, 
onemocněním žáků a přísným hygienickým 
podmínkám bylo velmi těžké nazkoušet hu-
dební a taneční soubory a naplánovat i sebe-
menší vystoupení.  Naštěstí všechny koncer-
ty proběhly podle plánu a pevně věřím, že 
se totéž bude opakovat i v případě soutěží 
– v loňském roce totiž byly všechny zrušeny. 
Letos ještě i během února proběhnou škol-
ní a okresní kola v kategoriích dechové ná-
stroje, sólový a komorní zpěv, tanec a lidové 
nástroje včetně lidových souborů; jedná se 
o disciplíny, ve kterých naši žáci pravidelně 
sbírají ta nejvyšší ocenění, a věřím, že budou 
úspěšní i v letošním roce. Vítězství však není 
to zásadní – soutěže představují také mo-
tivaci, možnost sbírat zkušenosti, inspiraci  
a také příležitost k setkání s jinými muzikanty. 
Věřím, že se budeme letos více setkávat také 
s rodiči a příznivci školy při jejích společných 
akcích, které přinášejí radost nejen divákům, 
ale také účinkujícím, jak se můžete přesvěd-
čit na fotkách z  vystoupení. Tímto děkuji 
žákům, učitelům, rodičům a také všem, díky 
kterým se tyto akce mohly uskutečnit, a přeji 
soutěžícím mnoho úspěchů do nadcházející-
ho pololetí!

Petr Petrů, ředitel ZUŠ Kyjov

STR. 16

Žákyně tanečního oboru ZUŠ. Foto: ZUŠ Kyjov

Brass Banda s dirigentem Milošem Procházkou. Foto: (red)

Carmina Vocum s M. Kudelou. Foto: (red)

Cimbálová muzika ZUŠ s ředitelem školy Petrem Petrů. Foto: ZUŠ Kyjov

Yoof Jazz na koncertu ze střechy. Foto: A. Růžička

Vystoupení sboru na novoročním koncertu. Foto: ZUŠ Kyjov

Na novoročním koncertu se představil 
osmiruční klavír. Foto: (red)

Vystoupení pěveckého sboru v Miloticích. Foto: (red)
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MĚSTSKÉ KULTURNÍ STŘEDISKO

Úterý 1. 2. v 19:00, divadelní sál
APOLLON QUARTET
Koncert s degustací vína Vinařství  Žůrek
Spojení kvalitního hudebního zážitku 
a lahodného vína od vinaře z Kyjovska 
garantuje delikátní kulturní zážitek. Na 
koncertě Kvarteta Apollon se můžete 
těšit na degustaci vín partnerského Vi-
nařství  Žůrek ze Žeravic, která bude 
pro návštěvníky koncertu zdarma. 
Kvarteto Apollon patří mezi přední 
reprezentanty slavné české kvartet-
ní školy. Po studiu u členů věhlasných 
českých kvartet a absolvování prestiž-
ních mistrovských kursů v Holandsku 
(Fine Arts Quartet) a Německu (Alban 
Berg Quartet) se úspěšně zúčastnilo 
řady prestižních mezinárodních soutě-
ží, z nichž jmenujme Mezinárodní sou-
těž L.v. Beethovena ( 1. cena a cena za 
nejlepší provedení díla L. van Beetho-
vena) a účast ve finále mezinárodní 
soutěže v Düsseldorfu. Od roku 1993 
vydalo již devět sólových klasických 
CD (Dusík, Ravel, Janáček, Brahms, 
Schubert, Dvořák, Smetana, Chevaliere 
de Saint – George, Husa, Gemrot, Kní-
žák) a čtyři sólová jazzová CD (Apollon 
in Jazz, A Night in Tunisia, Klangburg 
Concertino, Crossroads). Soubor pravi-
delně vystupuje na prestižních festiva-
lech doma i v zahraničí, např. Bruckner 
festival v Karlsruhe, Festival komorní 
hudby v Bolzanu, Festival Mitte Euro-
pa, Festival soudobé hudby v Bregen-
zu, Festival komorní hudby v Berga-
mu, jazzový festival v Salzburgu atd.  
Absolvoval též turné po Anglii, Ja-
ponsku, Španělsku, Belgii, Rakousku, 
Turecku, Švédsku, Francii, Spojených 
arabských emirátech a dalších zemích.

Čtvrtek 3. 2. v 19:00, divadelní sál
NEJSTARŠÍ ŘEMESLO
Hrají: VALÉRIE ZAWADSKÁ, ZUZANA 
SLAVÍKOVÁ, VERONIKA GAJEROVÁ, 
JANA ŠVANDOVÁ nebo KATEŘINA 
MACHÁČKOVÁ, MICHAELA DOLINO-
VÁ. Vtipné a přitom moudré podo-
benství o lidském životě, společnosti  
a o tom, co je víc, zda moderní strate-
gie nebo obyčejná lidskost. I nejstar-
ší zástupkyně "nejstaršího řemesla"  
potřebují vědět, co je to marketing, 
chtějí-li obstát v ekonomické konku-
renci. Pět dam v nejlepším věku se 
přes polední pauzu sluní na lavičce  
v parku kdesi v New Yorku. Znají se 
celý život, vědí o sobě vše a nikdy se 
neopustí. Co je drží pohromadě? Po-
třebuje jejich řemeslo účinný marke-
ting, efektivní komunikaci a funkční 
management, aby obstálo v ekono-
mické konkurenci? Nebo jim zbývá jen 
dřít do roztrhání těla? Známá americká  

dramatička popisuje s hořkým humo-
rem život dam, které se cele a doživotně  
upsaly nejstaršímu řemeslu.

Úterý 8. 2. v 19:00, divadelní sál
DECHOVÁ HUDBA SVATOBOŘÁCI
Dechová hudba Svatobořáci byla za-
ložena 11. listopadu 2010 Přemkem 
Doležalem, jenž je i jejím kapelníkem. 
Kapela se zúčastnila v srpnu roku 2012 
Mezinárodního soutěžního festivalu 
"Dychovky v Preši" v Pezinku na Slo-
vensku, kde sestry Alena a Ludmila 
Valčuhovy vyhrály cenu za nejlepší 
ženský zpěv a Prokop Neduchal za 
nejlepší skladbu soutěže "Ej, když sem 
šel". Také získali cenu diváků a nako-
nec završili účinkování jako absolutní 
vítězové soutěže. V září téhož roku se 
kapela zúčastnila Mezinárodního sou-
těžního festivalu „Vejvodova Zbraslav“ 
v Praze, kde získala 3. místo a ocenění 
za zpěv Prokopa Neduchala a za sólo-
vý výkon Ondry Pavluše.

Středa 16. 2. v 15:30, estrádní sál
DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL
Odpoledne plné her, tance, soutěží 
a kouzel s diskotékou Luďka Ptáčka, 
kouzelníkem Jirkou Hadašem a klauny 
Jájou a Pájou. Na masky čeká sladká 
odměna. Zveme všechny děti, rodiče, 
babičky a dědečky. 

Čtvrtek 17. 2. v 19:00, divadelní sál
KAFE U OSMANYHO
Originální talkshow populárního módního  
návrháře kubánského původu Osmanyho  
Laffity. Devadesát minut neuvěřitelných 
historek ze života Osmanyho Laffity, při 
kterých se divák baví od první chvíle. 
Osmany odhalí i to, co mělo zůstat uta-
jeno! Moderuje: Eva Decastelo. Účinkují: 
Osmany Laffita, Eva Decastelo a jako 
host Bára Mottlová. Délka představení 
minimálně 90 minut.

Sobota 26. 2. ve 14:00, 
sraz U Jančů, Nětčice
FAŠAŇKOVÁ OBCHŮZKA
se Slováckým souborem Kyjov. Průvod  

vyjde od hospody U Jančů. Zve vás 
Slovácký soubor Kyjov a Městské kul-
turní středisko Kyjov.

Pondělí 21. 2. v 19:00, divadelní sál
ANETA LANGEROVÁ 
Koncertní turné Dvě slunce aneb Jak 
krásné je být milován 
Koncertní turné s kapelou a smyčco-
vým triem. Vítejte ve světě Dvou sluncí. 
V nekonečném vnitřním prostoru, kde 
je snění dovoleno. Stačí se na chvíli zti-
šit a zastavit. Stát se tím, kdo pozoruje. 
Aneta Langerová se po vzácném čase 
Na Radosti vydala domů do svého ni-
tra a stala se pozorovatelem nových 
příběhů. Následovat Anetu do světa 
dvou sluncí znamená zaposlouchat 
se do tónů hudebního časoprostoru 
duše. Vnímavý pozorovatel v každém 
z nás se může vydat na cestu fantazie 
a setkat se s odvážnými alkami, vědo-
mým stromem, příběhy Marie, Bílého 
Dne či Antonína. Společně se vyšplhá-
me na vysokou horu, odkud na obloze 
uvidíme táhnout obrazy snů toužícího 
netopýra, boj větrných mlýnů, bouři 
ve sklenicích vody, ale také tkáně lesů  
a řek divokých. Někteří z nás snad 
pocítí závrať z toho, Jak krásné je být 
milován, z pokorného ptačího tance 
anebo z pocitu, že život v absolutním 
míru máme na dosah. Album Dvě slun-
ce vyšlo na podzim 2020. Anetu do-
provodí její kapela společně se smyč-
covým triem. Těšit se tak můžete na 
zkušené muzikanty, jako je klavírista 
a producent nové desky Jakub Zitko, 
bubeník Martin Kopřiva, baskytarista  
Miloš Klápště, kytarista Ludvík Ku-
lich, violoncellistka a zpěvačka Dorota 
Barová, houslistka Veronika Vališová  
a violista Vladan Malinjak.
  
VYLETĚLA HOLUBIČKA
Vyhlášení soutěže dětských zpěváč-
ků lidových písní Vyletěla holubička 
2022, přihlášky a bližší informace na 
www.dum-kultury-kyjov.cz, přihlášky 
zasílejte mailem na adresu program@
mkskyjov.cz, uzávěrka přihlášek je  
28. února 2022. Soutěž se uskuteční 
v termínu 27. března 2022 v Domě kul-
tury v Kyjově. 

Připravujeme:
15. 3. Dechová hudba Vinařinka
19. 3.  Michal Nesvadba
20. 3. Jarní zpívání
24. 3. Kšanda – divadelní představe-
ní, hrají: Heidi Janků, Jaroslav Sypal, 
Martin Maxa, Eva Hráská, Kateřina 
Kornová, Milan Pitkin, Petr Jančařík.
27. 3. Vyletěla holubička – dětská 
pěvecká soutěž
5. 4. Libor Meisl Ariosso quartett Wien
9. 4. Princezna se zlatou hvězdou 

Kulturní akce se uskuteční, jen pokud to umožní aktuální nařízení a epidemická situace.
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na čele – nedělní představení pro děti
12. 4. Dechová hudba Muzikanti z 
jižních Čech 
28. 4. Štefan Margita - Intimity tour
28. 5. Kyjovský škopek – pivní festival
25. 6. Koncert Vojta Dyk & B Side band

KINO PANORAMA

Rezervované vstupenky je nutné si 
vyzvednout nejpozději 30 minut před 
začátkem promítání. Včas nevyzved-
nuté rezervace jsou automaticky 
zrušeny. Zrušené vstupenky mohou 
být prodány případným zájemcům  
o dané představení.

Středa 2. 2. v 19:00
HRANICE ODVAHY 
Norsko/2021, režie: Johanne Helgeland, 
95 minut, české znění, přístupný. Píše 
se podzim roku 1942 a přestože oku-
pované Norsko strádá vlivem materiál-
ního nedostatku a válečných restrikcí, 
desetiletá Gerda a její bratr Otto se těší 
na Vánoce. Pak si však pro jejich rodiče 
přijde policie a opuštěné děti navíc zjiš-
ťují, že se ve sklepě jejich domu ukrýva-
jí dvě židovské děti, sourozenci Daniel  
a Sarah. Mají je opustit a odejít do bez-
pečí k tetě? Anebo naplnit záměr svých 
rodičů a provést je hlubokými lesy za 
švédskou hranici, na neutrální území, 
kde by děti byly v bezpečí?

Čtvrtek 3. 2. v 17:00
ULIČKA PŘÍZRAKŮ
USA/2022, režie: Guillermo del Toro, 
150 minut, titulky, nevhodný do 15 let. 
V kriminálním dramatu se představuje 
Bradley Cooper jako mladý ambici-
ózní umělec s nadáním zmanipulovat 
lidi díky vhodně zvolených slov, který 
se spojí s psychiatričkou (Cate Blan-
chett), která je však mnohem nebez-
pečnější než on sám.

Čtvrtek 3. 2. ve 20:00, pátek 4. 2.
v 17:30, pátek 11. 2. v 17:30
SRDCE NA DLANI
ČR/2022, režie: Martin Horský, 95 mi-
nut, přístupný. V komedii Srdce na dla-
ni se proplétá několik příběhů o lásce, 
která temperamentně zasáhne do ži-
vota starších, mladších i nejmladších 
hrdinů. A zamilují se dokonce i ba-
sseti Váleček a Šalina. Věřím, že naše 
nová komedie udělá divákům v kinech 
radost a potěší je stejně jako Ženy  
v běhu, vzkazuje divákům režisér  
a scenárista Martin Horský.

Pátek 4. 2. ve 20:00, sobota 5. 2. v 17:30
MOONFALL
USA/2022, režie: Roland Emmerich, 124 
minut, titulky, přístupný. Neznámá síla 
vychýlila Měsíc z oběžné dráhy kolem 
Země. Poslala jej směrem, který bude 

znamenat konec života, jak jej známe. 
Do jeho kolize se Zemí zbývají pouhé 
týdny a ničivé záplavy, tsunami, země-
třesení a požáry jsou jen začátek. Svět 
stojí na pokraji zničení. Bývalá astro-
nautka, nyní výkonná ředitelka NASA 
Jo Fowler (Halle Berry), je přesvědčená, 
že možná zná klíč k záchraně nás všech. 

Sobota 5. 2. ve 20:00, neděle 6. 2. 
v 17:30, neděle 13. 2. ve 20:00
MIMOŘÁDNÁ UDÁLOST
ČR/2022, režie: Jiří Havelka, 102 minut, 
nevhodný do 12 let. Mimořádná událost 
se volně inspirovala skutečným pří-
během „splašeného vlaku“, který ujel 
svému strojvůdci i s cestujícími před 
pár lety na Českomoravské vrchovině. 
Jiřímu Havelkovi nešlo o věrnou rekon-
strukci případu, ale o další zábavný po-
nor do světa úplně normálních lidí, kte-
ří se ocitnou v extrémní situaci. Možná 
byste se divili, kolik toho můžou mít 
společného vypjatá domovní schůze  
a vlak, který nikdo neřídí.

Neděle 6. 2. v 15:00
MOJE KRÁSNÁ PŘÍŠERKA
Rusko/2022, režie: Viktor Glukhushin, 
Maksim Volkov, 100 minut, české znění. 
Princezna Barbara není žádné uťápnuté 
stvoření a nenechá si od tatínka krále nic 
přikazovat. Natož pak, když zjistí, že krá-
le drží v hrsti zloduch, který mu ukradl 
zázračný lektvar. Jako správná rebelka 
se rozhodne z paláce utéct. V lese narazí 
na strašidelnou lesní příšeru, ale proto-
že ona se jen tak vylekat nenechá, otočí 
život Bogeyho vzhůru nohama a začne  
v lese diktovat svá vlastní pravidla. 

Neděle 6. 2. ve 20:00
ZLATO
Austrálie/2022, režie: Anthony Hayes, 
94 minut, titulky, nevhodný do 15 let. 
Dva cizinci putují australskou pouští. 
Virgil (Zac Efron) jede za prací, která 
mu údajně změní život, a má ho tam 
přivézt ne zrovna sympatický řidič 
Keith (Anthony Hayes). Během cesty 
se jim přehřeje motor auta, a tak musí 
zastavit uprostřed vyprahlé divočiny. 
Když Keith automobil opravuje, zau-
jme Virgila zlatý odlesk u jeho nohou. 
Začnou kopat a objeví ten největší bal-
van zlata, jaký kdy kdo nalezl. Prvotní 
nadšení se promění v bezmoc, když 
zjistí, že vytáhnout ze země tak velkou 
hroudu zlata je nad jejich síly. 

Středa 2. 2. v 19:00
UTÉCT
Dánsko/2022, režie: Jonas Poher Ras-
mussen, 93 minut, titulky, přístupný. 
Amin Nawabi, 36letý uznávaný akade-
mik, zápasí s bolestivým tajomstvím, 
které skrývá už 20 let. Obává se, že mu 
může zničit život, který si vybudoval 
pro sebe a svého budoucího manžela. 

O svůj příběh se podělí s režisérem Jo-
nasem Poherem Rasmussenem, blíz-
kým přítelem a spolužákem ze střední 
školy. Poprvé prostřednictvím anima-
ce vypráví příběh mimořádné cesty 
dětského utečence z Afghánistánu. 

Čtvrtek 10. 2. v 17:30, sobota 12. 2.
v 17:30, neděle 13. 2. v 17:30
TAJEMSTVÍ STARÉ BAMBITKY 2
ČR/2022, režie: Ivo Macharáček, 100 
minut, přístupný. V království vlád-
ne král Jakub (Tomáš Klus), královna 
Anička (Kamila Janovičová) a rodina 
se rozrostla o zvídavou princeznu Jo-
hanku (Valentýna Bečková). Ta nejra-
ději tráví čas u milujícího dědečka Ka-
raby (Ondřej Vetchý), který se rozhodl 
věnovat už jenom hrnčířskému řemes-
lu. Zlotřilí rádcové Lorenc (Jiří Lábus)  
a Ferenc (Miroslav Vladyka) byli vyhná-
ni z království, potloukají se po světě  
a vymýšlejí, jak se pomstít. Rozhodnou 
se pro své pikle využít mladou, nezku-
šenou královnu Julii (Veronika Khek 
Kubařová) ze sousedního království. 

Čtvrtek 10. 2. ve 20:00, pátek 11. 2. ve 20:00
VEM SI MĚ
USA/2022, režie: Kat Coiro, 112 minut, 
titulky, nevhodný do 12 let. Slavná zpě-
vačka Kat Valdez (Jennifer Lopez) se 
chystá na svatbu s kolegou Bastianem 
(Maluma). Obřad má proběhnout ve 
velkém stylu, před zraky tisíců diváků 
v koncertní hale a dalších milionů on-
line a u televize. Krátce předtím, než 
ji rampa vyveze na pódium „k oltáři“, 
ale Kat zjistí, že ji milovaný Bastian 
tak trochu zahnul. Ponížená zpěvačka 
v tu chvíli udělá naprosto nečekaný  
a šokující krok. Rozhodne se provdat 
za chlapíka, který v davu pod pódiem 
svírá ceduli s nápisem „Vem si mě“.

Sobota 12. 2. ve 20:00
SMRT NA NILU
USA/2022, režie: Kenneth Branagh, 127 
minut, titulky, nevhodný do 12 let. Pod-
le románu Agathy Christie z roku 1937 
je „Smrt na Nilu“ odvážným tajemným 
thrillerem režiséra Kennetha Branagha 
o emocionálním chaosu a smrtících 
následcích vyvolaných milostnou po-
sedlostí. Dovolená belgického detekti-
va Hercule Poirota na palubě okouz-
lujícího říčního parníku v Egyptě se 
změní v děsivý hon na vraha, ve chvíli 
kdy idylické líbánky dokonalého páru 
postihne tragédie. Příběh nespoutané 
vášně a paralyzující žárlivosti, zasaze-
ný do prostředí impozantní pouštní  
scenérie, dech beroucích výhledů  
a majestátních pyramid v Gíze, sleduje 
osudy skupiny kosmopolitních cestu-
jících, přičemž nečekané zvraty a zá-
pletky udržují diváka v napínavé nejis-
totě až do konečného rozuzlení. 
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Neděle 13. 2. v 15:00
ZPÍVEJ 2
USA/2021, režie: Garth Jennings, 110 minut, 
české znění. Kdo chce říct, že v šoubyznysu  
skutečně prorazil, musí mít vlastní vystou-
pení v Redshore City, hlavním městě zába-
vy. Jenže tam to má pevně pod kontrolou 
nelítostný vlk Jimmy Crystal, bez jehož 
souhlasu nemůžete ve městě ani otevřít 
pusu, natož abyste zazpívali.

BIOSENIOR
Středa 16. 2. v 16:00
ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK 2
ČR/2020, režie: Jakub Kroner, 93 mi-
nut, přístupný. Příběh je volným pokra-
čováním úspešného filmu ŠŤASTNÝ 
NOVÝ ROK. Začíná na Silvestra, kdy 
Marek požádá Hanu o ruku. Její sou-
hlas rozpoutá bláznivý kolotoč uda-
lostí, které předcházejí jejich svatbě 
v nádherném prostředí u „českoslo-
venského“ moře v Chorvatsku. Trojice 
Haniných kamarádek a jejich rodiny 
znovu vnášejí do zdánlivě jednoduché 
přípravy svatby dobrodružství, napětí, 
zábavu a někdy i drama.

Vzhledem k  současné epidemiologické  
situaci a možnému posunu premiér 
filmů bude program kina na druhou 
polovinu února 2022 zveřejněn poz-
ději. Sledujte proto prosím webové 
stránky kina (www.kino-kyjov.cz), fa-
cebookový (@kinopanoramakyjov) 
nebo instagramový (@kinokyjov) 
profil pro aktuální informace. 
Děkujeme za pochopení.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Středa 2. 2.  v 9:30, přednáškový sál
VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU 
Téma kurzu: Dějiny oděvní kultury. 
Přihlášky přijímáme do 27. 2. 2022. 
Cena: 350,-/osoba/kurz

VLASTIVĚDNÉ MUZEUM

10. 1. - 27. 2. 2022
ROK V KRAJCE
Výstava paličkované krajky - ukázka  
z tvorby paní Jany Špačkové a paní 
Pavlíny Lejskové.
Kurzy paličkování ZRUŠENY
Kurz KORDULKY - 2. 2., 9. 2., 16. 2., 23. 2.
ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA!

KLUB BÁRKA

Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež.
Posláním Klubu Bárka je pomáhat dě-
tem a mládeži od 7 do 26 let z Kyjova 
a  blízkého okolí. Poskytovat jim bez-
pečné zázemí, informace, odbornou 
pomoc a  podporu při řešení problé-
mů v dospívání. Najdete nás za plát-
nem letního kina na adrese Sv. Čecha 
1429/4b, tel.: 777 128 849 nebo e-mail: 
barka@kyjov.charita.cz.

Program na únor
Téma měsíce: odpočinek
10. 2. - eko tvoření
17. 2. - učíme se palačinky
24. 2. - knoflíkové fantazie 
 
Otvírací doba klubu: 
po - pá 13:00 – 17:00 
(v pátek a ve středu je klub určen 
pouze pro děti od 7 do 14 let).



PLACENÁ INZERCE

Snít. Zabalit. Prožít.
Dobít. Repeat.
Nový Multivan

Autorizovaný prodejce Volkswagen

TOP CENTRUM car
Brněnská 4031, 695 01 Hodonín, tel.: 518 389 811, www.topcentrumcar.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 modelu Multivan T7: 1,5–7,7 l / 100 km, 34–203 g/km. 
Fotografie je pouze ilustrativní a vyobrazený model může obsahovat prvky příplatkové výbavy.

KLIMATIZACE
TEPELNÁ ČERPADLA

FOTOVOLTAICKÉ SYSTÉMY

NYNÍ DOTACE AŽ  200.000KČ
NA SOLÁRNÍ ELEKTRÁRNU

grmolec@grmolecservis.cz  •  tel.: 777 031 602  •  budoucnost je elektřina
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